
PROTOKÓŁ  Nr  VIII / 2015 

sesji Rady Gminy Miedziana Góra 

odbytej w dniu  23 lipca 2015 roku 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie Protokołu Nr VII/15 sesji odbytej w dniu 25 i 26.06.15 r.  
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr III/8/14 Rady Gminy 

Miedziana Góra z dnia 30.12.2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2015 
rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia opinii od Komendanta Wojewódzkiego 
Policji informacji o kandydacie na ławnika. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Miedziana Góra w 2015 
roku”.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Miedziana Góra na lata 2014 – 2032.” 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia i przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Miedziana Góra.” 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Miedziana Góra na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

13. Sprawy różne. 
14. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 8.40 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Miedzianej Górze. 

Obecni według załączonych list obecności, załączniki od nr 1 do nr 3 do protokołu. 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk otworzył VIII sesję Rady Gminy. 
Następnie powitał imiennie gości zaproszonych – radnego powiatu kieleckiego Zdzisława 
Zapałę; Radnych, Sołtysów, Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnika Gminy, Kierowników 
referatów Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych gminy oraz wszystkie inne osoby 
obecne na sesji. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
na sesji jest obecnych 10 radnych. Radni Karczewski Marcin, Rogula Piotr i Moćko Zdzisław 
usprawiedliwili nieobecność. Radna Modrzejewska Bożena spóźni się. Stwierdził, że obrady 
Rady Gminy są prawomocne. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że zgodnie z listą obecności 
w dniu dzisiejszym sekretarzem obrad powinien być radny Raczyński Kazimierz, który 
wyraził zgodę. W związku z brakiem głosów przeciwnych poddał pod głosowanie wybór 
sekretarza obrad. 
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                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 10 radnych – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.                   
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy wybrała sekretarza obrad radnego Kazimierza Raczyńskiego. 

Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk zapoznał z porządkiem obrad zgodnie z 
przesłanym zawiadomieniem o terminie sesji. W przesłanym porządku obrad brakuje punktu 
dot. Sprawozdania Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami. Wnioskuje o 
wprowadzenie punktu nr 6 o tej treści natomiast punkty 6 do 15 przesunąć o 1 tj. na nr 7 do 
16. Spytał, czy są inne wnioski dot. porządku obrad? W związku z brakiem innych wniosków 
poddał pod głosowanie – kto jest za proponowaną zmianą porządku obrad? 
                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 10 radnych – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. Następnie odczytał porządek sesji wraz ze 
zmianami jak na stronie 1 niniejszego protokołu i poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
sesji.                                        

          Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych, w głosowaniu jawnym wzięło udział 
10 radnych – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła porządek obrad jak na stronie 1. 

 

Ad.5.                                                                                                                                                                                                                    
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że protokół nr VII/15 sesji w  
dniu 25 i 26.06.15 r. był wyłożony w sali obrad na godzinę przed rozpoczęciem obrad, był 
przesłany radnym e-mailem, do części radnych był przekazany w wersji papierowej celem 
zapoznania się. Powiedział, że przed rozpoczęciem obrad nie wpłynęły uwagi do protokołu, 
który zawiera 287 stron. Poddał pod głosowanie przyjęcie ww. protokołu. 

                  Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 10 radnych – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Przewodniczący Rady Gminy Boguslaw Sobczyk stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła ww. protokół sesji. 
 
Ad. 6.                                                                                                    
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  przedstawił sprawozdanie z działalności za okres od dnia 
27.06.15 r. do dnia 23.07.br. (stanowi załącznik nr 4 do protokołu). W związku z pytaniami 
szerzej omówił punkty zawarte w sprawozdaniu. 
 
W trakcie omawiania ww. sprawozdania na sesję przybyła Radna Modrzejewska Bożena.  
Na sali obrad jest 11 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że na sesji jest obecny 
mieszkaniec Gminy Pan Rafał Błoński, poprosił o przedstawienie sprawy i udzielił Mu głosu. 
Pan Rafał Błoński powiedział m.in. mieszka w Miedzianej Górze na ul. Wrzosowej. Od 
2002 r. jest najemcą lokalu w Ośrodku Sportowym w Kostomłotach Drugich na podstawie 
dwóch umów najmu – umowa pisemna na najem pomieszczeń na dole budynku, od 2012 r. 
umowa ustna najmu pomieszczeń na górze, protokół przekazania pomieszczeń z ZGK jest 
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podpisany. W wynajętych pomieszczeniach prowadzi działalność gospodarczą. W dniu 
wczorajszym tj. 22.07.br. był Pan Wójt i oznajmił, że mam opuścić górę w ciągu 1,5 
tygodnia, bo pomieszczenia są potrzebne dla powołanej jednostki Centrum Sportu, Turystyki 
i Rekreacji. Rada Gminy ma prawo wypowiedzieć umowę, ale powinien być jakiś okres 
wypowiedzenia, bo umowa ustna też jest wiążąca. Został postawiony przed faktem 
dokonanym i jest zbulwersowany. Oczekuje na 6 miesięczny okres wypowiedzenia, tak jak to 
jest w pierwszej umowie. Rada Gminy ma prawo wypowiedzieć, ale 1,5 tygodnia to za 
krótko, żeby znaleźć lokal i przenieść działalność. Wszystkie zobowiązania są płacone 
terminowo. Poniósł wydatki na pewne inwestycje na górze, w związku z tym, że umowę 
wypowiada Gmina to należy to w jakiś sposób zrekompensować finansowo. Poprosił Radę 
Gminy o rozważenie tej sytuacji. Jeżeli będzie zmuszony to skieruje sprawę na drogę sądową. 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział m.in. od dawna planujemy siedzibę nowej 
jednostki Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji w budynku Ośrodka Sportowego w 
Kostomłotach Drugich. W dniu wczorajszym była rozmowa i poprosił, żeby od 1.08.br. Pan 
Błoński opuścił pomieszczenia nie objęte umową czyli górę budynku. Czy jest dziwne to, 
żeby opuścić nie użytkowane pomieszczenia, nie objęte żadną umową. 
                       Wywiązała się krótka dyskusja. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że musi być jakieś wyjście z 
tej sytuacji i polubowne załatwienie tej sprawy, ale jest potrzebne zrozumienie obu stron. 
Rada Gminy zaznajomiła się z tematem, a sytuację muszą rozwiązać Wójt, Kierownik ZGK i 
Pań Błoński, jeżeli jest chętny ktoś z radnych to też może włączyć się. Podziękował panu 
Błońskiemu za przedstawienie problemu. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że proponowane zmiany w 
budżecie gminy były omówione na posiedzeniach Komisji w dniu 21 lipca br. Zwrócił się do 
P. Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. 
Skarbnik Gminy Justyna Błaszczyk powiedziała, że w uzasadnieniu do projektu uchwały 
wskazano wszystkie proponowane zmiany, następnie kolejno omówiła te zmiany. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale nr III/8/14 Rady Gminy Miedziana Góra z dnia 30.12.2014 
r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2015 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikami. 
                Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 11 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Sobczyk Bogusław stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła uchwałę Nr VIII/63/15 w ww. sprawie (stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w 
sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na 
ławnika był omówiony na posiedzeniach Komisji w dniu 21 lipca br. Spytał, czy są pytania? 
W związku z brakiem pytań poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie 
zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały. 
                Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 11 radnych – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Sobczyk Bogusław stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła uchwałę Nr VIII/64/15 w ww. sprawie (stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
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Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w 
sprawie zmiany „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Miedziana Góra w 2015 r.” był omówiony na 
posiedzeniach Komisji w dniu 21 lipca 2015 r. Czy są pytania, w związku z brakiem pytań 
poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Miedziana Góra w 2015 roku.”  
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały. 
                Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 11 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Sobczyk Bogusław stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła uchwałę Nr VIII/65/15 w ww. sprawie (stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
               
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Miedziana Góra na lata 2014-2032” był omówiony na posiedzeniach Komisji w dniu 21 lipca 
2015 r. Spytał, czy są jeszcze pytania, czy należy coś wyjaśnić? W związku z brakiem pytań 
poprosił o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miedziana 
Góra na lata 2014-2032”. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikiem. 
                   Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 11 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Sobczyk Bogusław stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła uchwałę Nr VIII/66/15 wraz z załącznikiem w ww. sprawie (stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia i przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Miedziana 
Góra” był omówiony na posiedzeniach Komisji w dniu 21 lipca 2015 r. Spytał, czy są jeszcze 
pytania, czy należy coś wyjaśnić? W związku z brakiem pytań poprosił o odczytanie projektu 
uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia i przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Miedziana Góra”. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikiem. 
                   Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 11 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Sobczyk Bogusław stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła uchwałę Nr VIII/67/15 wraz z załącznikiem w ww. sprawie (stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy na stałe obwody głosowania był 
omówiony na posiedzeniach Komisji w dniu 21 lipca 2015 r. Odczytał wniosek Wójta Gminy 
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dot. podziału Gminy na stałe obwody głosowania (stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
Poprosił Pana Leszka Michalskiego o omówienie projektu uchwały. 
Pan Leszek Michalski powiedział m.in. po analizie liczby mieszkańców okazało się, że 
obwód nr 1 obejmujący sołectwa Miedzianą Górę i Ciosową przekroczył liczbę 3 tys. 
mieszkańców i wynosi 3021 osób. W związku z zarządzonym referendum ogólnokrajowym 
na dzień 6 września br. dzień 23 lipca br. jest ostatnim dniem, w którym można dokonać 
zmiany i podjąć uchwałę w tej sprawie. Istnieje obowiązek podziału obwodu nr 1 na dwa 
obwody i jest propozycja –  obwód nr 1 obejmował będzie Miedzianą Górę okręg nr 1 i 3, 
nowy tworzony obwód nr 7 będzie obejmował Miedzianą Górę okręg nr 2 i Ciosową. Zmiany 
obwodów nie powodują zmian w okręgach wyborczych. Koszty związane z wyposażeniem 
nowego lokalu wyborczego ponosi Krajowe Biuro Wyborcze. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XXIII/174/12 Rady Gminy Miedziana Góra z dnia 28.12.12 r. w sprawie 
podziału gminy Miedziana Góra na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikiem. 
                   Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 11 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Sobczyk Bogusław stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła uchwałę Nr VIII/68/15 wraz z załącznikiem w ww. sprawie (stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk powiedział, że w związku z podjętą 
uchwałą w sprawie powołania Rady Seniorów Gminy Miedziana Góra, Przewodniczący rady 
Gminy zgłasza 4 kandydatów. Zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie kandydatów. W 
dniu 30.08.br. w Nowinach odbędą się dożynki powiatu kieleckiego i gminy Sitkówka-
Nowiny. Poprosił o zgłoszenie do Pana Dominika Słonia chętnych do udziału w tych 
dożynkach. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk spytał, czy są interpelacje pisemne. 
             W związku z brakiem interpelacji przystąpiono do dalszej części obrad. 
 
Ad. 15. 
Sołtys Picheta Jan – w Bobrzy odc. Berlinki zjazd w prawo do muru miał być położony 
asfalt, były zarezerwowane środki. Podobno nie będzie to robione, bo jest to odcinek 
powiatowy a nie gminny. Most jest w ruinie, prawy przyczółek pęknięty, a jest on zabytkowy. 
Czyj jest most powiatu czy gminy? Kiedy będzie wymiana wodociągu z rur azbestowych w 
Ćmińsku i Bobrzy? 
Radny Raczyński Kazimierz zwrócił się do Wójta o informację dot. zmian w Urzędzie 
Gminy – jest dwóch sekretarzy, odwołany zastępca wójta. Spytał, czy Wójt startuje w 
wyborach do sejmu? Na pierwszym meczu Grodu na którym był Pan Wójt obiecywał, że 
będzie trybuna przy boisku w Ćmińsku, czy będzie ta trybuna? 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  powiedział m.in. nie startuje w wyborach do Sejmu, jest 
Wójtem Gminy Miedziana Góra i ma tu pewne obowiązki do wykonania. Jest zdania, że nie 
powinno być wodociągu z rur azbestowych, szukamy możliwości sfinansowania tej 
inwestycji. Odwołanie Zastępcy Wójta miało związek ze złamaniem ustawy antykorupcyjnej. 
Prowadził działalność gospodarczą i przez 6 miesięcy nie dokonał zmiany. W momencie, 
kiedy powziąłem taką wiedzę to musiałem podjąć decyzję o odwołaniu, żeby nie ponosić 
konsekwencji z tego tytułu. Stanowisko sekretarza jest jedno – Pani Duda przebywała na 
dłuższym zwolnieniu lekarskim i zastępstwo pełnił Pan Michalski. Od 20.07.br. powróciła do 
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pracy na stanowisko sekretarza pani Mirosława Duda. Pan Michalski musi pozałatwiać 
rozpoczęte sprawy, ale nie jest sekretarzem. Trybuna przy boisku w Ćmińsku jest potrzebna i 
zobowiązanie dot. jej wykonania jest aktualne. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Siwek - czy most pomiędzy Porzeczem i 
Ciosową-Ślefarnią będzie robiony, bo podmyte są barierki? Skoro są niskie ceny w 
przetargach na remonty dróg gminnych i są oszczędności, to można w ramach 
zaoszczędzonych środków wykonać jakieś drobne naprawy na drogach. 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka – robimy rozpoznanie może uda się pozyskać środki z 
Ministerstwa, na inwestycje możemy dostać do 80 % dofinansowania. 
Radny Micigolski Rafał zwrócił się o ustawienie tablicy informacyjnej w Kostomłotach 
Drugich ul. Laskowa. 
Kier. ZGK Zdzisław Zapała – będzie decyzja Wójta w tej sprawie to zrobi. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk zapoznał z treścią pisma Rady Sołeckiej 
sołectwa Porzecze o utworzenie okręgu wyborczego Ciosowa-Porzecze i lokalu wyborczego 
w szkole w Porzeczu. Następnie powiedział, że na chwilę obecną nie ma możliwości 
utworzenia takiego okręgu i lokalu wyborczego, bo muszą być spełnione przesłanki 
ustawowe, są przepisy regulujące te sprawy. 
Radna Modrzejewska Bożena spytała jaki jest status drogi Wyrowce w kierunku lasu? Czy 
Wójt kontaktował się w sprawie gazu? 
Wójt Gminy Zdzisław Wrzałka  - spotkanie w sprawie gazu będzie w przyszłym tygodniu. 
Z-ca Kier. ref. Katarzyna Kozieł  - droga Wyrowce do lasu jest we władaniu Gminy, 
sprawa jest w Starostwie Powiatowym. Most w Bobrzy jest gminny natomiast teren pomnika i 
starej drogi należy do powiatu. 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk w związku z wyczerpaniem porządku 
obrad, podziękował wszystkim za udział i zamknął VIII sesję Rady Gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Obrady zakończyły się  o godz. 10.25. 
 
 
             Protokolant                            Sekretarz                       Przewodniczący Rady Gminy 
 
           Halina Żelazna                   Kazimierz Raczyński                     Bogusław Sobczyk 
 
        
                      
 
 
 
 


